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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Vlad Alexandru Muntean 
și George Silaghi, în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul 
Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 
Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

(...) Maria, de multe ori ai venit să mă întâlnești, cerând rugăciune și pocăință. 
Noi, totuși, luați de nevoile noastre și distrași de multe interese lumești, am fost surzi 
la invitațiile tale. Dar tu, care ne iubești, nu te sătura de noi, mamă. Ia-ne de mână. 
Ia-ne de mână și călăuzește-ne către convertire, ca să-L punem pe Dumnezeu pe 
primul loc. Ajută-ne să păstrăm unitatea în Biserică și să fi m artizani ai comuniunii 
în lume. Amintește-ne de importanța rolului nostru, fă-ne să ne simțim responsabili 
pentru pace, chemați să ne rugăm și să adorăm, să mijlocim și să ne despăgubim 
pentru întreaga rasă umană.

Mamă, noi nu putem face asta singuri, fără Fiul tău nu putem face nimic. Adu-
ne înapoi la Isus, care este pacea noastră. De aceea, Născătoare de Dumnezeu și a 
noastră, venim la tine, căutăm refugiu în Inima ta imaculată. Invocăm milostivire, 
Maică a milei; pace, regina păcii! Scutură sufl etele celor prinși de ură, convertește-i 
pe cei care alimentează și stimulează confl icte. Uscă lacrimile copiilor - ce plâng 
foarte mult în acest moment! –, ajută-i pe cei care sunt singuri și bătrâni, sprijină pe 
răniți și bolnavi, protejează pe cei care au fost nevoiți să-și părăsească patria și pe 
cei dragi, consolează-i pe cei descurajați, trezește din nou speranța.

Îți încredințăm și consacrăm viețile noastre, fi ecare fi bră a fi inței noastre, 
ceea ce avem și suntem, pentru totdeauna. Îți consfi nțim Biserica pentru ca, măr-
turisind lumii despre dragostea lui Isus, ea să fi e un semn al armoniei și un in-
strument al păcii. Îți consacrăm lumea noastră, mai ales îți consacrăm țările și 
regiunile afl ate în război.(...)

(Rugăciunea Sfântului Părinte Papa Francisc, 27 octombrie 2023)

„Pe 7 octombrie 2024,
vă cer tuturor să trăiți o zi de rugăciune și post pentru pace în lume.

Să mergem împreună. Să-L ascultăm pe Domnul. 
Și să ne lăsăm conduși de adierea Spiritului Sfânt!”

(Papa Francisc)



O cură pentru viața veșnică

De-a lungul vieții sale cu noi, Isus face multe minuni. Atunci când 
învinge boli incurabile, ca și lepra, sau când dăruiește lumina unor ochi ce 
n-au văzut niciodată soarele, lumea este în extaz fi indcă înțelege că Dumne-
zeu, așa cum spune Evanghelia de astăzi, vizitează pe poporul Său. Cu atât 
mai mult atunci când este vorba nu de o vindecare, ci de o înviere din morți. 
Oricât am fi  de mișcați de vindecări sau de semne ce ies din cadrul nostru 
natural, în momentul în care în discuție nu mai este o neputință oarecare ci 
însăși moartea, este atins punctul culminant al problemelor și al întrebărilor 
noastre existențiale.

Isus manifestă și în evanghelia de astăzi puterea Sa asupra morții. Însă 
oricât de mare ar fi  semnul învierii fi ului văduvei din Nain, sau a lui Lazăr, 
sau a fi icei lui Iair, suntem doar la primul nivel de revelație. Toți aceștia, și 
alții împreună cu ei s-au sculat din morți însă și Lazăr și tânărul de astăzi și 
fi ica lui Iair se vor întoarce la un moment dat în sicriele și mormintele din 
care au fost luați. Adevărata revoluție a timpului și a existenței umane va fi  
nu întârzierea morții, ci biruința totală asupra ei, momentul în care Fiul lui 
Dumnezeu va intra în mormânt și va învinge moartea la ea acasă.

Toată lumea se zbate astăzi să trăiască cât mai mult timp cu putință și 
toți sunt dispuși la sacrifi cii extraordinare. Dispuși să meargă până la capătul 
pământului pentru un ingredient sau o rețetă extravagantă. Dispuși să se su-
pună la operații și la eforturi extreme. Dispuși să plătească sume exorbitante 
pentru ca 10 ani ascunși în umbra unui rid să dispară în acul unei siringi.

În mod paradoxal, dacă propui acelorași oameni o rețetă simplă și un 
regim ușor, care să-i ajute nu să trăiască mai mult, ci să trăiască veșnic, reacția 
este una de Homo stultus. Și îți vine aproape să dai credit teoriei că omul se 
trage din maimuță ... Aude de un regim nu de fi ecare zi, ci măcar de  vinerea 
și asta pare ceva de neacceptat! I se cere sa fi e mai bun, mai Om și... libertatea 
pare să-i fi e grav încălcată! I se oferă o Pâine și o Băutură dătătoare de viață 
veșnică și lui îi vin în minte cepele Egiptului.

Să citim de aceea cu mare atenție semnele mari și minunate pe care 
Isus le face în Evanghelie. Să ne aducem aminte însă că ele ne trimit înspre 
infi nitele semne aparent banale din viața noastră ce ne vorbesc despre iubirea 
și despre chemarea cu care ne învrednicește Dumnezeu. Născuți din nimic și 
chemați să împărățim pe vecie împreună cu Cristos!
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